
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 7. april 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 627 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 627:  

”Kan ministeren oplyse, hvor mange hospitalsafdelinger som anvender UV-lys til ren-

gøring og om afdelingernes erfaringer hermed? Hvilket potentiale ser ministeren i at 

anvende UV-lys til rengøring på hospitalerne?” 

 

Svar: 

Ministeriet har til besvarelse af spørgsmålet indhentet bidrag fra Statens Serum Insti-

tut, som jeg henholder mig til: 

 

”Der foreligger ikke en systematisk oversigt over brug af desinfektionsmetoder på 

danske sygehuse, ej heller brug af UV-desinfektion. Sammenfattende er det SSI’s vur-

dering, at brug af UV-desinfektionsmetoder kræver stillingtagen til det enkelte pro-

dukts evne til at inaktivere mikroorganismer, samt stillingtagen til formålet med bru-

gen herunder være opmærksom på mulige udfordringer med hensyn til implemente-

ring samt drift og vedligehold. SSI gør opmærksom på, at overflader skal være hele og 

glatte samt synligt rene inden desinfektion herunder også såfremt der anvendes UV-

lys. Der foreligger ikke viden om, at brug af UV-desinfektion kan erstatte rengøring.” 
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